



တၢ်ဆုၤဒုးန့ၢ်ကျဲတၢ်ကစီၣ် ဘၣ်ဃးလုတး ဟဲလၢဘၣ်ရှၢၣ်Laya

မံတၢ်ဘျးတၢ်ဖျိၣ်ကဟဲဘၣ်ဆူနအိၣ် ဒီးတၢ်ဘျးတၢ်ဖျိၣ်ဟဲလၢပကစၢ်ယွၤ ပတၢ်ဘၣ်တုကစၢ် ဒီးဟဲလၢယွၤအဖိခွါယုၣ်ရူး အမ့ၢ်ပုၤတၢ်လၢဟဲန့ၢ်လၢလၢပုၤပုၤဆူပအိၣ် မ့ၢ်လၢတၢ်နးတၢ်ဖျိၣ်အယိၣ် ဒီးမတၢ်လဲၣ်, လၢတၢ်အဲၣ်ဘၣ်ပုၤ ဒီးတၢ်ဘၣ်တုခဲလၢ် အဟဲမၤနၤဝဲတၢ်သံတၢ်ပုၤဒီး ဒုးန့ၢ်ပုၤကျဲဆူတၢ်မၤထူၣ်ဖျဲးကွံာ်ဒီး တၢ်မူအထူအယိၣ် လၢသးစီဆံ့အတၢ်စိတၢ်ကမီၤန့ၢ်လီၤ

စးထီၣ်လၢသရိၣ်ဟဲကဲထီၣ်အသးလၢညါလံၤလံၤ, လုတးမ့ၢ်တၢ်ဆၢကတီၢ် လၢတၢ်ဟံလီၤသးစးနီၣ် လၢတၢ်ဒုၣ်တၢ်အိၣ် တၢ်ထုကဖၣ် ဒီးတၢ်ပီၣ်ယၣ်လီၤက့ၤသး ပုၤလၢအဆူၣ်က့ၤန့ၢ်က့ၤတၢ်တဖၣ် ပိၣ်ထွဲဝဲကစၣ်ယုၣ်စူးအိၣ်လီၣ် ဆူပုၤမ့ၢ်ကနၢ်အပူၤ. ဖဲတၢ်ဆၢကတီၢ်ဝဲအံၤ ပကနီၤလိာ်ပသး ဒ်ကစၢ်ယုၣ်ရူးမၤဝဲအသး ဃုာ်ဒီးတၢ်လံၣ်တၢ်လီ တၢ်လဲၣ်န့ၢ်လၢပုၤဘီမ့ၢ်တၢ်ပပနီၣ် ကစၢ်တၢ်န့ၢ်ဒီး ဘၣ်ဃးပုၤတၢ်အိၣ်မူအတွဲးအိၣ် ပစးထီၣ်ဟံးန့ၢ် တၢ်ဆၢကတီၢ်လၢပကနီၣ်လီၤက့ၤ ပသးအဂ့ၢ်အကျိၤ ဆူပကဃၣ်တရံးပတၢ်အိၣ်မူ လၢပၢ်သးခံၤအလီၤခံ လၢပကအိၣ်မူလၢတၢ်ကပီၤ လၢတၢ်စိတၢ်ကမီၤ လၢကစၢ်ခရံၣ်ကဲဆၢထၢၣ်သမူထီၣ်က့ၤလၢ ဟီၣ်ခိၣ်ချၢ မ့ၢ်အိၣ်ဒီးဒီးတၢ်ဒဲးဒီးတၢ်သံတၢ်ပုၤသးန့ၢ်က့ၤ.

ဒ်လုတၢ်တဘျီညါအံၤစးထီၣ်ပသ့ၣ်ညါဝဲလၢတၢ်နးတၢ်ဖျိၣ် တၢ်ကိၣ်တၢ်ဂီၤ တၢ်စိတၢ်ကမီၤလၢတၢ်ဒဲးဒီးတၢ်သံတၢ်ပုၤကျဲးစးမၤအသးဆူညါဒီးန့ၢ်လီၤ. ပုၤကွံာ်မဟါကီးတနံၣ် ပထံၣ်ဒီးသ့ၣ်ညါဘၣ်လၢတၢ်သ့ၣ်အုးသးအုးလၢတၢ်ပျံၤတၢ်ဖုးဒီး တၢ်တူၣ်ဘၣ်ခိၣ်ဘၣ်ဒ်အမ့ၢ်တၢ်ဒုးတၢ်ယာ် အကစဲကစီၣ် တၢ်ဒုးအိၣ်ထီၣ်တၢ်ဒုးတၢ်ယာ်လၢ Ukraine, United Nations ပျံၤလီၤတၢ်ကစီၣ်တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤ လၢတယံာ်ဒဲးဘၣ် တၢ်မၤဖျါထီၣ်တၢ်မၤဖုးမၤပျီၤ တၢ်ကဲထီၣ်သးချ့ချ့ တၢ်ဆၢကတီၢ်တၢ်နးတၢ်ဖျိၣ် ဒီးပကသ့ၣ်နီၣ်ထီ ကီးဘျီဒဲး ဖဲပဃၣ်တရံးပသး လၢပတၢ်မၤဟးဂီၤ အခိၣ်အသွဲ တၢ်အိၣ်အကျိၤအကျဲ လၢအဘၣ်ထွဲလိာ်အသး လၢတၢ်ကွၢ်တလီၤလိာ်သး လီၤတၢ်လီၤဆဲး လၢပဒီပုၤဝဲၤ လၢအအိၣ်ဒီးအလွဲၤတဖၣ်. တၢ်ခဲလၢ်သ့ၣ်တဖၣ်အံၤ ဟဲဒ်ပကမၤဒဲး ဆူညါ ပကယိး ပတၢ်သ့ၣ်လီၤဘျးသးလီၤဘျး ဒီးတၢ်ကီတၢ်ခဲ မ့ၢ်လၢတၢ်ဆူးတၢ်ဆါ လၢဟီၣ်ခိၣ်ဒီဖျါၣ်, လိာ်ကံာ်ဒုၣ်လဲၣ်, လၢဘၣ်ဆိၣ်ဂ့ၤ, လၢအလီၤစ့ၤအဆၢကတီၢ်.

ပမၤကသ့ၣ်လဲၣ် လၢပထံၣ်ဘၣ်တၢ်ဂ့ၢ်ဒီၣ် လၢတၢ်သ့ၣ်ဟးဂီၤသးဟးဂီၤအပူၤ?



တၢ်ဆုၤဒုးန့ၢ်ကျဲတၢ်ကစီၣ် ဘၣ်ဃးလုတး ဟဲလၢဘံၣ်ရှၢၣ်Laya

မ့ၢ်ခဲကနံၣ်အံၤဒၣ်လဲၣ်ယွၤစံးဝဲဒၣ်, ဃၣ်သုးဆူ ယအိၣ်လၢသုးဒီးဖျၢၣ်ညါ, ဒီးဒုၣ်တၢ်အိၣ်, ဒီးဟီၣ်, ဒီးသ့ၣ်အုးသးအုးန့ၢ်တက့ၢ်. ဒီးမၤဖျိသုဆုတဂ့ၤ, မၤဖျိသုသးဒီး ဃၣ်လိၤသုးဆူ ယွၤသုကစၢ်အိၣ်တက့ၢ်. အဂ့ၢ်ဒ်အံၤ, သ့ၣ်ကညီၤသး ကညီၤတၢ်, ဒီးသးအိၣ်တၢ်, ဒီးသးထီၣ်ကီ, ဒီးအဘျုး အဖျိၣ်ဒိၣ်မးလီၤ. ဒီးပိၤယၢ်လီၤက့ၤအသးလၢတၢ်အါအ ဃိလီၤ. ကွဲၤလၢစံးယိၣ်အလီၤ, ဟံစီဆံၣ် တၢ်ဒုၣ်တၢ်အိၣ်, ကိးထီၣ်တၢ်အိၣ်ဖျိၣ်အမုၢ်တနံၤ, ဒုးအိၣ်ဖျိၣ်ရိဖျိၣ်ပုၤဂီၢ် မုၢ်, ကိးဖျိၣ်တၢ်အိၣ်ဖျိၣ်စီဆံၣ်, ဒုးအိၣ်ဖျိၣ်ပုၤသ့ၣ်က့ၤသး ပုၤ, ဒုးအိၣ်ဖျိၣ်ဖိဒံဖိသ့ၣ်, ဒီးပုၤလၢအအိၣ်န့ၢ်ထံဒၣ်လဲၣ်. လံာ်ယိၤအလး (2:12-13, 15-16)

ဒၣ်လဲၣ်ဒီးလီၤဆိၣ်ဒၣ် တၢ်ဆၢကတီၢ်ဒ်အံၤအသိး, ပတၢ်မၤလိလၢပျၢၤလၢကစၢၤမ့ၢ်ပတၢ်ဟ့ၣ်သါ. ပနၢ်လၢယွၤန့ၢ် ကကိးက့ၤအံးဖံးစကိးဖိးသရိၣ်လၢ မဲၣ်နံၣ်စိထံၣ် လၢကကဲထီၣ် တၢ်ကရၢကရိလၢအဆံး လၢသးစီဆံၣ်အတၢ်မၤလိ ဒီး နီၤလီၤတၢ်အိၣ်မူတပူၤဃီ, ဟဲကဲထီၣ်တၢ်ကပီၤလၢဟီၣ်ခိၣ်ချၢ လၢတၢ်ခဲးတကပၤအဂီၢ်. ဒ်ပုၤဂီၢ်မုၢ်အိၣ်ဖျိၣ် ဒီး ဟံစီဆံၣ်တၢ်အိၣ်ဖျိၣ်, ဖျိယၢ်လီၤပသး, ပိၤယၢ်လီၤက့ၤပသး လၢကျဲဆူအဘီအမုၢ် ဒီးဟဲက့ၤကဒါက့ၤဆူပုၤလၢအအဲၣ်ပုၤတဂၤ, ပကက့ၤထံၣ်န့ၢ်ကဒၣ်က့ၤ ထံၣ်မူလၢတၢ်အိၣ်မူတပူၤဃီ ဒီး ဃုၣ်ဒီးပုၤလၢပခိၣ်ပဃၢၤလၢကကဲထီၣ်တၢ်လိၣ်လၢမဲးမုၢ်မုၢ်ခိၣ်ဖဲတၢ်မဲတၢ်မၤအိၣ်ဝဲ, ယွၤတၢ်မ့ၢ်တၢ်တီး, ယွၤတၢ်တီတၢ်လိၤ, ဒီးယွၤတၢ်ဃူတၢ်ဖိး လၢမဲးမုၢ်ခိၣ်လလၢတၢ်လုပစီ ဒီးတၢ်ဒဲးဘး.

ယကွဲးတၢ်တနံၣ်ညါအံၤ လၢယကွဲးမုၢ်ဘၣ် မဲၣ်နံၣ်စိထံၣ် အံးဖံးစကိးဖိလ် ကိးဂၤဒဲး လၢအကကွၢ် လုတးစီဆံၣ် လၢကမၤတၢ်သၢခါအံၤအကျဲ.

ပိၤယၢ်လီၤက့ၤသး ဒီးဒုၣ်အိၣ်တၢ် မၤတၢ်တီတၢ်လိၤ လၢယွၤအဂီၢ်.

ဒီးလၢပူၤကွဲးခံန့ၢ်တဘျီဝံၤဘၣ်တဘျီ, တၢ်မၤဆူၣ်မၤစိး, တၢ်ကူသ့ဘၣ်ဃးတၢ်ကလုၢ်ကတိၤဒီး တၢ်ကွဲးလံာ်ကွဲးလံာ်လၢအစုၣ်အိၣ်, အဲၣ်လီၤတၢ်လၢအသးဒီး ဟ့ၣ်တၢ်ကစီၣ်လၢကမၢ်, တၢ်ခွဲးတၢ်ယါတအိၣ်လၢကဃုထၢမဲ, မၤဟးဂီၤဟီၣ်ခိၣ်ချၢတၢ်ဘၣ်တ့, ဒီးတၢ်အဂၤအိၣ်ဟံဖျိထီၣ်အသးဒီးဒုၣ် လၢတၢ်ခွဲးဆါကလုၢ်ဂၤအယိၢ် လၢဟဲကဲထီၣ်အသး လၢပတၢ်အိၣ်မူပူၤယိယိဖိ လၢထံကီၢ်တဘျီအံၤအပူၤ. စးထီၣ်လၢတၢ်မၤသံ George Floyd လၢ 2020, ပဝဲဒီးဒုၣ်ဒုး လၢအိၣ်ဟဲလၢတၢ်ခွဲးတၢ်ယါတၢ်သဘျု.



တၢ်ဆုၤဒုးန့ၣ်ကျဲတၢ်ကစီၣ် ဘၣ်ဃးလုတး ဟဲလၢဘၣ်ရှၢၣ်Laya

အိၣ်ဒီပဝဲသ့ၣ်တဖၣ် ထံၣ်ဘၣ်တၢ်တခါအံၤလၢအယိာ် အခိၣ်ထံးခိၣ်ဘိလၢတၢ်သရၣ်ကမၣ် အမ့ၢ်ကျဲလၢညါပတသ့ၣ်ညါဘၣ်. ဒ်ယဆၢမ့ၢ်လၢ လၢနကန့ၣ်ဟူလၢယကတဲဖးအါလၢညါ, တၢ်မၤလၢတၢ်ကွၢ်တလီၤကလုာ်အဂၤ တၢ်တတီၤတလီၤ ဒီးတၢ်မၤဘျါန့ၣ်တမ့ၢ်ဘၣ် တၢ်ဖဲးတၢ်မၤ ဒီးတၢ်ကူၣ်ထီၣ်ဖးလီၣ်ဘၣ်, မ့ၢ်သးသၢမူလၢအယိာ်အကျိၤအကျဲ ဘၣ်ဃးလၢသးစီဆုံအတၢ်လဲလိာ်အကျဲ အဝဲမ့ၢ်တၢ်အခိၣ်ထံးခိၣ်ဘိ လၢအမ့ၢ်အခိပညီ လၢပတီၢ်ထွဲကစၢ်ယံၣ်ရူးအကျဲလီၤ.

ပဝဲစ့ၢ်ကီး ပတုၢ်လၢတၢ်စံၣ်ညီၣ်လီၤတၢ်လီၤဆဲး အတၢ်ဟံလီၤ
လၢပကက့ၤဆူလီၤခံတသ့ၣ်မ့ၢ်လၢမူခိၣ်ကလံၤသီၣ်ဂီၤ အတၢ်စီတလဲအအိယိ, ဒီးတၢ်ဆၢကတီၢ်ဆူညါ လၢပုၤကညီဂုထီၣ်ပသီထီၣ် လၢပဟီၣ်ခိၣ်ချၢ ထၢလီၤဝဲၤအသးန့ၣ်အါတက့ၢ် လၢပတၢ်စီပီၤအပူၤ. ဒ်ပမ့ၢ်ပုၤကညီပတၢ်မၤအခိၣ်ထံးခိၣ်ဘိန့ၣ် ပကဘၣ်အံၤကွၢ်ကွၢ် ဒီးပၤဃာ်ဟီၣ်ခိၣ်တဘျီအံၤ လၢယွၤတုၤလီၤ, ဒီးဒ်တၢ်တဖုဃီအသိး, ပဝဲသ့ၣ်မၤတၢ်အံၤတကဲထီၣ်လိာ်ထီၣ်ဘၣ်. တၢ်ကဒုလၢမူခိၣ်ကလံၤသီၣ်ဂီၤတၢ်စီတလဲ တၢ်လိာ်ဘၣ်ဖးဒိၣ် အဆၢကတီၢ်ကဟံဖျိၣ်သး ဒီးကလုာ်ဂၤတၢ်တတီၤတလီၤ တၢ်ထူတၢ်တီ, ဒီးမုၢ်/ခွါတုၤထီၣ်ဘသး လၢဟီၣ်ခိၣ်ချၢထံၣ်ဂံၢ်ကီၢ်ဂံၢ် ထံဖိ

ကီၢ်ဖိအတၢ်လိာ်ဘၣ်သ့ၣ်ကျိၢ်စ့အကျိၤအကျဲ.

ယဃုကညးဘၣ်သု လတနံၤတဘျီ လၢတနွံအတီၢ်ပူၤ သုကမၤနီၣ် ဟီၢ်ယာ်လီၤက့ၤသုသး လၢသုတၢ်မၤအမၤသီ သုတၢ်ကမၣ် ဘၣ်ဃး တၢ်ကွၢ်ကလီ ကလုာ်ဂၤ ဒီး တၢ်မၤဟးဂီၤ ဟီၣ်ခိၣ်ချၢ, မ့ၢ်သးန့ၣ် ဒ်နတၢ်ထံၣ်နတၢ်အိၣ်မူအူၤ ဒီးဃုလုၢ်လၢ လၢအဂ့ၤတနီၤ ကျဲလၢနကဃုထုကဖၣ် လၢတၢ်မၤဘျါကွံၣ် ပုၤကိးကလုာ် ဒီးဟီၣ်ခိၣ် န့ၣ်အိၣ်တၢ်န့ၣ်အမ့ၢ်ဝဲ တၢ်လၢအအိၣ်လၢပုၤလၢကစၢၤ အစီဆုံအတၢ်သိၣ်လိာ်မၤယုာ် လၢပထံၣ်န့ၣ်ဘၣ်အီၤ လၢတၢ်န့ၣ် အတၢ်စံၣ်စီတဲစီဒီန့ၣ်, ဒီးပတၢ်လီၤစၢၤလီၤသ့ၣ် အတၢ်ကဲထီၣ်သးအါ, လၢပတၢ်ထံၣ်ဂုၤဂ့ၤဘၣ်ဘၣ် ဒီးပူၤပူၤဖျဲးဖျဲးတၢ်မၤဒ်သိးတၢ်တြီတၢ်လၢအတဘၣ်- မ့ၢ်ဒ်သိးတၢ်ဟံလီၤအပနီၣ် လၢတၢ်အိၣ်န့ၣ်တၢ်ညၣ်, တၢ်အိၣ်လၢပုၤဒုးကဲထီၣ်လၢအဂၤတမံၤ, တၢ်မုးတၢ်ဘျီး လၢအကီဝဲပုၤကထုဖးသး, ပတၢ်သ့ဝဲစီၤစၢၤမံၤဒ်ယၢ ဒီးတၢ်လၢအဂၤ အခိပညီလၢပဟံပနီၣ်တၢ်အဆၢ,လၢအဒိၣ်ဝဲယိၣ်ဝဲ အကျဲဆူပတၢ်အိၣ်သးကံၣ် ပတၢ်ကီၢ်တၢ်ဂီၤပူၤ လၢအကျဲလၢအဝဲသ့ၣ်, ဟံဖျိၣ်, ဟံန့ၣ်တၢ်အါန့ၣ်ဒ်ဒီး ပတၢ်နီၤလီၤဆူဟီၣ်ခိၣ်ချၢ ဒီးဆူပုၤအဂၤတဂၤအအိၣ်.



တၢ်ဆုၤဒုးန့ၢ်ကျဲတၢ်ကစီၣ် ဘၣ်ဃးလုတး ဟဲလၢဘၣ်ရှၢၣ်Laya

တၢ်ထုကဖၣ်လၢသးစီဆံ့ အတၢ်စိတၢ်ကမီၤ
 တၢ်ထုကဖၣ်တနံၤတဘျီန့ၢ် မ့ၢ်အခိၣ်ထံးခိၣ်ဘိ တၢ်မၤလိလၢ ပတၢ်အိၣ်မူအပူၤ ပတၢ်န့ၢ်,
 အမ့ၢ်ထံလၢပသးသမူအထူအယိာ်အဂီၢ်. အဝဲဟံၣ်ဖျိအါထီၣ် လၢလၢပုၤပုၤ ဒီးယွၤအသး, အကပျဲသးစီဆံ့
 ကမၤတၢ်လၢပပူၤ, ဖျိသဂၢ်, လၢပကျါ. တယံၣ်ဒီးဘၣ် တၢ်ဟ့ၣ်ကူၣ် ဒုးန့ၢ်သးစီဆံ့ အတၢ်မၤလိ လၢနသုကမၤလိ
 လၢလုတးအဂီၢ်. ယမၢ်လိ တၢ်မၤလိတဖၣ် ဆူနအိၣ်, ဒီးနကကိးပုၤကိးဂၤဒဲးလၢ မဲၣ်နံၣ်ထီၣ် အံးဖံးစကိဖလ်
 လၢအကဘါတၢ်တနံၤတဘျီ လၢသးစီဆံ့ ကဟဲလီၤဘၣ်လၢပတၢ်အိၣ်ဖျိ အဖီခိၣ်, လၢပတၢ်အိၣ်ဖျိလၢအဆံး
 လၢသးစီဆံ့အတၢ်မၤလိ လၢကထံၣ်ဘၣ်တၢ်လၢအဒူ ဆူလၢတၢ်အဲၣ်လၢဟီၣ်ခိၣ်ချါအပူၤ. လၢအပုၤဒီးတၢ်နးတၢ်ဖျိၣ်,
 တၢ်ပျံၤတၢ်ဖူး ဒီးတၢ်သ့ၣ်ဟ့ၣ်သးဟ့. ယုတၢ်ဆၢကတီၢ်လၢတနံၤအဂီၢ်, ဖဲဒၣ်လဲၣ် ယံၣ်ပနံး ဖဲနကဖံၣ်ချါအသး
 အဆၢကတီၢ်, ဖဲမ့ၢ်ထုၣ်ထီၣ်, မ့တမ့တချးလၢနမံအဆၢကတီၢ်, လၢနတၢ်ဟံၣ်လီၤသးအပူၤ လၢနကကတီၢ်တၢ် ဒီး
 ကန့ၣ်ကစၢ်ယွၤ, နီၤလီၤပတၢ်သ့ၣ်ကိၢ်သးဂီၤ ဒီးပတၢ်စံးဘျးစံးဖျိၣ် လၢနတၢ်အိၣ်မူအပူၤ, လၢပတၢ်အိၣ်
 လၢအံးဖံးစကိဖလ် လၢမဲၣ်နံၣ်ထီၣ် ဒီးဆူဟီၣ်ခိၣ်ဒီဘ့ၣ်အဂီၢ်န့ၢ်လီၤ.

အိၣ်ဘဲး

ယထံၣ်ဘၣ်တၢ်လီၤဘဲးလီၤတီၤဖးဒိၣ် လၢပတၢ်အိၣ်ဖျိဖိခိၣ်န့ၢ် တီခိၣ်ရိမဲ ဒီးခိၣ်န့ၢ်လၢဟံၣ်စုဝံၤတဖၣ်
 လၢတၢ်လီၤကိးပုၤဒဲး လၢယလဲၤလီၤ ဒီးယထုၣ်ဘၣ်တၢ်သ့ၣ်လီၤဘဲးသးလီၤဘဲးလၢသးဒီးယနီၣ်ကစၢ်ဒၣ်ဝဲလီၤ.
 လၢအပူၤကွံၣ်ခံန့ၢ်န့ၢ်ပအိၣ် ဒီးတၢ်သးလီၤဘဲး,တၢ်ကိၢ်တၢ်ဂီၤဒီး တၢ်ကိၢ်တၢ်ခဲဘၣ်ဆၣ် ကစၢ်ယွၤမၤစၢၤပုၤဒီး
 တၢ်လၢတၢ်ကပီၤလၢပတၢ်လီၤဘဲးလီၤတီၤအပူၤန့ၢ်လီၤ. လၢဒုၤတြိအတၢ်ကွဲးအပူၤ
 မ့ၢ်အိၣ်ဘဲးအနံၤတနံၤဘၣ်တနံၤတၢ်အိၣ်ဘဲးအဒိအတံၢ်, အမ့ၢ်တၢ်မၤလၢတၢ်ထီၣ်ဒါမုၢ်နံၤန့ၢ် လၢဘီမုၢ်
 လၢအတဲပုၤလၢပုၤကညီန့ၢ် အလုၣ်အဟ့ၢ်အိၣ်လၢ အဝဲတ့န့ၢ်တၢ်ဒီးမၤန့ၢ်တၢ်ဒီးအါန့ၢ်ဒီးပမ့ၢ်ပုၤတဂၤလီၤ.
 မ့ၢ်အိၣ်ဘဲးအနံၤဒုးသ့ၣ်နီၣ်ထီၣ်ပုၤလၢ ပမ့ၢ်မတဂၤလဲၣ် ဒီးဒုးသ့ၣ်နီၣ်ထီၣ်ပုၤတဘျီ လၢပကဲထီၣ်မနုၤလဲၣ်
 တမ့ၢ်ဘၣ်တၢ်မၤကိၣ်မၤဂီၤလၢ ပကမၤထူးတီၤထီၣ် ပုၤပထံပၢကီၢ်အခိၣ်အန့ၢ်ဘၣ်လီၤ.
 ဘၣ်ဆၣ်ပဟ့ၣ်တၢ်အဒိလၢပအဲၣ်ဘၣ်တၢ်ဘၣ်တု လၢကစၢ်ယွၤတုလီၤအါန့ၢ်လီၤ. ပယုကညးပုၤအံးစဖိးဖိကိးဂၤ
 လၢမဲၣ်နံၣ်ထီၣ်အပူၤ လၢကမၤဘၣ်ထွဲလိအသး အအိၣ်ဘဲးအဆၢကတီၢ်န့ၢ်လီၤ.
 ဒီးလၢအအိၣ်ဒီးတၢ်ဆၢကတီၢ်တနီၤဒီး တနံၤတဘျီလၢအအိၣ်ဘဲးအဆၢကတီၢ်န့ၢ်လီၤ. တၢ်သ့ၣ်ပိၣ်သးဝးလၢအအိၣ်ဒီး



တၢ်ဆူၤဒုးန့ၣ်ကျဲတၢ်ကစီၣ် ဘၣ်ဃးလုတး ဟဲလၢဘၣ်ရှၢၣ်Laya

တၢ်ကဟုကယၢ် လၢတၢ်အဲၣ်တၢ်ကွံအပူၤလီၤ. တၢ်ဆၢကတီၢ်အတၢ်မၤနီၣ်လၢပတၢ်ဖံးတၢ်မၤအါ
 လၢပကအိၣ်ဘျးလၢလၢပဲၤပဲၤလၢတနံၤအဂီၢ် ဘၣ်ဆၣ်လၢတနံၤအတီၢ်ပူၤ ပမၤတသ့ဒီးတချုးဘၣ်
 ဒီးလၢန့ၣ်အမၢ်ညါတၢ်ကီၢ်ခဲလၢပတၢ်အိၣ်မူအပူၤအခိပညီမ့ၢ်ဝဲတၢ်လၢပကိး “တၢ်အိၣ်ဘျး”
 တၢ်အိၣ်ဘျးညီန့ၣ်ပသးတၢ်စိကမိၣ် လၢအစ့ၤလၢပသ့အီၤလီၤ.
 ဒ်တၢ်လုၢ်ဒိၣ်ပုၤဒိၣ်တကလုၢ်လၢတၢ်ဆၢကတီၢ်လီၤစ့ၤကကဲထီၣ်သးလၢပမိၢ်ပုၤ,
 ဒီးပသးလီၤဘျးဘၣ်ဆၣ်ယကွဲမုၢ်နၤလၢ နကယုတၢ်ဆၢကတီၢ်တကတီၢ် လၢနကအိၣ်ဘျး လၢတနံၤအတီၢ်ပူၤ
 လၢအဟံၤလီၤတၢ်န့ၣ်နၤလၢနကတူၣ်ဘၣ် လၢအဟ့ၣ်က့ၤနၤဂံၣ်ဘါ ဒီးမၤသီထီၣ်က့ၤနၤလီၤ.

ပီၣ်ယၣ်လီၤကၤသုသး ဒီးဒုၣ်အိၣ်တၢ်လၢတနံၤဘၣ်တနံၤ ဒီးယုထုကဖၣ်လၢမုၢ်အိၣ်ဘျးအနံၤ
 ဒီးယနၢ်လၢပကမၤယိာ်ထီၣ်ပတၢ်အၢၣ်လီၤပသး လၢတၢ်မၤလိသ့ၣ်တဖၣ်အံၤ ဖဲလုတၢ်တဘျီညါအံၤလီၤ
 ကမၤစၢၤပုၤလၢတၢ်အၢၣ်သီအပူၤလီၤ. ဖဲန့ၣ်သုကအိၣ် ဒီးတၢ်အိၣ်မူလၢတနံၤဘၣ်တနံၤအဂီၢ်
 ဒီးကမၤစၢၤပုၤလၢပတၢ်အိၣ်မူအပူၤ လၢလၢပဲၤပဲၤဆူပတၢ်ထံၣ် လၢကကဲထီၣ်သရိၣ်လၢအဂ့ၤလီၤ. ကမၤအသးဒ်သိး
 ကစၢ်ယုၣ်ရူး တၢ်အိၣ်ဖျိၣ်လၢစံးစံးဖိဘၣ်ဆၣ် မၤတၢ်ဒိၣ်လၢဟီၣ်ခိၣ်ချါ ဒီဖျိလၢအမ့ၢ်တၢ်အဲၣ်အစိကမိၢ်လီၤ
 ခါဆူညါယဲၣ်န့ၣ်န့ၣ်ပကဟးဃုာ်ဒီး ကစၢ်ယုၣ်ရူးလီၤ.
 ဒီဖျိတၢ်လုပစီ,တၢ်သၣ်ဝံၤလီၤဒိ,တၢ်ဒုၣ်ဒွဲၣ်,တၢ်လံၣ်တၢ်လီ,တၢ်မၤစူးမၤဆါနးနးကလဲာ် ဒီးတၢ်သံန့ၣ်လီၤ.
 တၢ်တမံၤဂ့ၤတမံၤဂ့ၤကစၢ်ယုၣ်သ့ၣ်ညါဝဲလီၤ. ကစၢ်ယုၣ်ရူးသ့ၣ်ညါဝဲဒီး
 အဝဲထူးဘူးအသးဆူပအိၣ်အါန့ၣ်ပစိကမိၣ်ဒီးန့ၣ်လီၤ. ဒ်ပဟး ဒီးကစၢ်ယုၣ်ရူး လၢတနံၤညါအံၤ ဒ်ပဆၢထၢၣ်ဘူး
 ဒီးပုၤလၢပမၤသကိးဃုာ်တၢ် ဒ် Hall Thurman's အတၢ်ကတိၤဂ့ၤဒိၣ်, လၢအဟံၤလီၤလၢတၢ်လီၣ်ခံ
 လၢတၢ်ဒုၣ်ကပလီၤ, ပဝဲခဲလၢကသ့ၣ်ညါ ဒီးတူၣ်ဘၣ်လၢအနီၣ်ကီၢ်လၢပသးကံၣ်ပူၤလၢ paschal mystery:
 ကျဲထူၣ်စူညါ,ကျဲလၢပကဟ့ၣ်လီၤပနီၣ်ကစၢ်တၢ်အဲၣ်ဒီးမ့ၢ်ကျဲတဘိလၢ အကဆၢပုၤဆူတၢ်မ့ၢ်တၢ်တီ
 ဒီးတၢ်သ့ၣ်မံသးမုၢ်အပူၤန့ၣ်လီၤ.

လၢတၢ်န့ၣ်အဃိယဝဲဒၣ်စ့ၢ်ကီး စံးဘျးစံးဖျိၣ်ဘၣ်ယွၤလၢ
 ယဒီးန့ၣ်တၢ်မၤလိလၢယကဟးလၢကျဲအဝဲအံၤဃုာ်ဒီးနၤလီၤ.



တၢ်ဆၢဒုးန့ၣ်ကျဲတၢ်ကစီၣ် ဘၣ်ဃးလုတး ဟဲလၢဘၣ်ရှၢၣ်Laya

အိၣ်ဃုာ်ဒီးတၢ်ဆိၣ်ဂ့ၤဆိၣ်ဝါလၢလုတၢ်တဘျီညါအံၤလီၤ.

တၢ်ဘျုးတၢ်ဖိၣ်ဒီးတၢ်ဃုတၢ်ဖိး, တၢ်မ့ၣ်တၢ်တီလၢအလီၤယုးယိၣ်ဟံၣ်ကဲ Craig Loya

ဘၣ်ရှၢၣ် တဆံၣ်ဂၤ

အံးဖံးစကိးဖိးလၢမဲာ်န့ၣ်စိထံၣ်